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Aan de begrotingswoordvoerders VWS 

 

Datum 18 oktober 2024 

Ons kenmerk 20240102 

Uw kenmerk - 

Behandeld door Pedro van Gessel Public Affairs 

CC - 

Betreft Inbreng begroting 2025 VWS 

 
Geachte heer/ mevrouw, 

Namens de KNMP vragen we uw aandacht voor enkele cruciale onderwerpen met betrekking tot 

de Begroting VWS 2025. Deze zijn van belang voor de farmaceutische zorg in Nederland en 

verdienen uw zorgvuldige overweging.  

Cao Apotheken  

De huidige situatie rondom de Cao voor Apotheken baart ons grote zorgen. De KNMP is hierin 

geen partij maar we willen wel zo snel mogelijk een, voor alle partijen aanvaardbare, oplossing. De 

antwoorden van de minister op de schriftelijke vragen die naar aanleiding van de begroting 2025 

zijn gesteld, geven duidelijk aan dat er forse verschillen zijn ontstaan tussen assistenten in de 

openbare apotheek en hun collega’s in de ziekenhuizen. Hoewel de minister heeft aangegeven 

zich afzijdig te houden in de onderhandelingen, heeft zij wel degelijk een instrument via de OVA 

gelden in handen om dit probleem aan te pakken: 

• OVA-gelden: We roepen de overheid op om verantwoordelijkheid te nemen en ervoor te 

zorgen dat de OVA-gelden volledig door verzekeraars worden uitbetaald door deze 

geoormerkt op te nemen. Hierdoor ontstaat de verplichting deze aan te wenden waarvoor 

ze uiteindelijk bedoeld zijn namelijk een marktconforme loonontwikkeling. In de 

antwoorden op de schriftelijke vragen gaat de minister ervan uit dat de afspraak in het 

Integraal Zorgakkoord het startpunt is van de onderhandelingen. Echter deze afspraken 

zijn niet wettelijk afdwingbaar. De zogenaamde loonruimte wordt hiermee jaarlijks helaas 

als onderhandelingsfiche gebruikt. 

Onderzoek naar alternatieve financiering Apotheken 

Onlangs heeft de Tweede Kamer de motie Van Dijk aangenomen (36343 nr.6) waarin de regering 

wordt verzocht een onderzoek te starten naar alternatieve financiering voor de apotheek. 
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Wanneer staan de gesprekken, zoals in de motie is opgenomen, met KNMP en Zorgverzekeraars 

Nederland gepland? 

 

Tekort aan Geneesmiddelen 

We waarderen bijzonder de aandacht en de betrokkenheid vanuit de Tweede Kamer om de 

geneesmiddelen tekorten zo snel mogelijk terug te dringen. Veel van de eerder dit jaar  

aangenomen moties wachten echter nog op nadere informatie, zoals op blz 271 van de begroting 

2025 omschreven.  Daarnaast pleiten we in dit kader voor een financiële compensatie of een 

inconveniëntentoeslag voor het vinden van alternatieven in verband met de ontstane tekorten. 

Gemiddeld moet een apotheek 1 fte vrijmaken om de patiënt een alternatief geneesmiddel te 

kunnen aanbieden. Dit zijn uren die niet aan de noodzakelijke zorg besteed kunnen worden.  

 

De KNMP ziet, naast de uitvoering van de aanvaardde moties, de volgende maatregelen:  

 

Korte termijn:   

• Bescherm de onderkant van de markt en voer geen preferentiebeleid op WGP 

uitzonderingen; 

• Bescherm de kritische geneesmiddelen; Daarbij zien wij 2 mogelijkheden:    

   1e geen preferentiebeleid op kritische geneesmiddelen of    

2e verlaging van de preferentiegraad op kritische geneesmiddelen.     

• Zorg voor een dakpanconstructie (overlapping en uitloop) bij de overgang naar een 

andere leverancier;  

• Geef apothekers ruimte om een patiënt naar een alternatief geneesmiddel om te zetten 

zonder nieuw recept van de voorschrijver en formaliseer deze werkwijze;   

• Maak het (tijdelijk) opschorten van het preferentiebeleid in het geval van een tekort 

mogelijk;   

• Onderzoek of het mogelijk is om zonder een tekortenbesluit toch via import het tekort op 

te lossen.    

 

Voor de wat langere termijn:  

• Pas de aanbesteding zodanig aan dat de markt beter wordt verdeeld: bijvoorbeeld 

regionaal; 

• haal meer productie naar Europa;  

  

Administratieve lasten 

De toenemende administratieve lasten vormen een groot probleem voor apothekers. We maken 

daarbij uiteraard wel onderscheid tussen normale werkzaamheden en taken die als onnodige 

administratieve last worden ervaren. Enkele voorbeelden van problematische administratieve 

lasten zijn: 
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• De complexe procedures rondom Bijlage 2 geneesmiddelen. Als voorbeeld denken we aan 

het uit het pakket nemen van codeïne hetgeen voor apotheker en voorschrijver voor extra 

administratieve lasten gaat zorgen; 

• Het controleren van machtigingen en andere formulieren die naast een recept aanwezig 

moeten zijn en gearchiveerd moeten worden. Bovendien stellen zorgverzekeraars soms 

aanvullende voorwaarden en voorschriften die ook nog eens per verzekeraar kunnen 

verschillen; 

• De ingewikkelde processen bij niet-beschikbaarheid van preferente middelen; 
 

We weten dat het verminderen van administratieve lasten één van de speerpunten van de 

minister is. Concrete maatregelen hebben we nog niet aangetroffen. Wanneer zouden we deze 

kunnen verwachten? 

Vierde Trap Waterzuivering 

Op het eerste gezicht lijkt dit onderwerp ver van de zorgsector af te staan. Niets is echter minder 

waar. De herziening van de EU-richtlijn stedelijk afvalwater, de zogenaamde Urban Waste Water 

Treatment Directive 91/271/EEC, heeft potentieel grote gevolgen voor onze sector. De 

voorgestelde kostenverdeling (80% van de jaarlijkse kosten van circa 400-500 mln. komen voor 

rekening van de cosmeticabranche en de medicijnenfabrikanten) kan een verregaande impact 

hebben op de beschikbaarheid van medicijnen op de Nederlandse markt. De minister van VWS is 

hiervan op de hoogte maar heeft zich tot dusver nog niet inhoudelijk hierover uitgesproken. Een 

zorgvuldige implementatie in overleg met andere EU-landen lijkt ons daarbij noodzakelijk. 

Ombuigingen 

Tot slot zijn we kritisch over de plannen ten aanzien van de reeds ingevoerde pakketmaatregel  

van codeïne en andere toekomstige pakketmaatregelen: 

• Het uit het pakket halen van een deel van de extramurale geneesmiddelen heeft niet 

alleen gevolgen voor de beschikbaarheid van medicijnen, maar ook voor het voeren van 

een gezonde bedrijfsvoering van de apotheek. De impact van recente pakketmaatregelen, 

zoals de uitstroom van codeïne en vitamine D uit het basispakket, is groter dan wordt 

erkend in relatie tot de zogenaamd weggevallen werkzaamheden. We pleiten ervoor om 

in de toekomst vooraf onderzoek te doen naar de gevolgen van pakketuitstroom ten 

aanzien van de zorgfunctie voor apothekers, assistenten, substitutie en therapietrouw.   

 

We verzoeken u deze punten mee te nemen in uw overwegingen bij de behandeling van de 

Begroting VWS 2025. Wij zijn natuurlijk altijd beschikbaar en bereid om een nadere toelichting te 

geven. 

 
Met vriendelijke groet, 

 

Aris Prins, openbaar apotheker 
Voorzitter KNMP 


